
 

 

 

 

 

 

 

 

Nuuk, ulloq. 27. Juli 2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

  Spørgsmål til Naalakkersuisut:    

1. I 2018 konstaterede man at der i gennemsnit dør dobbelt så mange af kræft her i 

landet i forhold til de Nordiske lande, og dette tal er tilsyneladende stigende. Har 

Naalakkersuisut undersøgt hvad og hvilke årsager der er til disse katastrofalt høje 

tal? 

2. Da vi kan have overset noget, har/kan Naalakkersuisut orienteret om 

undersøgelsens resultater?  

3. Hvilke initiativer agter Naalakkersuisut at tage for at styrke indsatsen mod kræft 

her i landet? 

4. Kan man i samarbejde med de Nordiske lande undersøge hvordan 

kræftbehandlingen her i landet kan forbedres? 

5. Har Naalakkersuisut planer om at øge forskningsmæssige undersøgelser af 

kræfttilfælde samt hjerte-kar-sygdomme her i landet?  

 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Partii Naleraq)   

 Begrundelse:  

I efteråret 2018 fremkom undersøgelsesresultater af kræftforekomsten i de Nordiske lande. 

Der kan man læse, at selv om antallet af kræfttilfælde i vores land og Danmark er 

nogenlunde det samme, så dør dobbelt så mange af kræft her i landet og vi kan regne med 

at tallet er stigende.  

Det er nødvendigt at vi her i landet må tage yderligere tiltag for at gøre en indsats mod 

dette også politisk. Derfor er det yderst nødvendigt at man bevilger midler til at øge de 

forskningsmæssige undersøgelser, ligesom det er nødvendigt at bane vej for, at vores lands 

deltagelse i det Nordisk samarbejde. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage.   


